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ÁسپاهانÁفوتبالÁکسوتانÁپیشÁ
قهرمانÁاصفهانÁشدند

عنوان  سپاهان  مبارکه  فولاد  پیش کسوتان  تیم   
قهرمانی استان اصفهان را به دست آورد.

 مسابقه پایانی فوتبال پیش کسوتان استان اصفهان بین 
تیم های سپاهان و ذوب آهن در ورزشگاه تختی برگزار شد. 
در پایان تیم پیش کسوتان سپاهان با نتیجه یک بر صفر و 
با گل غلام رویین تن ذوب آهن را شکست داده و عنوان 

قهرمانی این رقابت ها را به دست آورد.
 جام قهرمانی این رقابت ها با حضور سیدمهدی صدری 
مدیرکل ورزش و جوانان، محسن تابش فر معاون ورزشی 
اداره کل ورزش و جوانان، علی طاهری رئیس هیئت 
فوتبال استان اصفهان و منوچهر نیکفر مدیرعامل باشگاه 
سپاهان به حسین طلاکش کاپیتان تیم سپاهان اهدا شد.

ÁدرÁآهنÁذوبÁتدارکاتیÁبازیÁ
ترکیهÁبرگزارÁمیÁشود

 تیم فوتبال ذوب آهن برای برگزاری اردویی تدارکاتی 
راهی ترکیه خواهد شد.

 تیم فوتبال ذوب آهن پس از برگزاری اردویی چندروزه 
در بروجن، تمرینات خود را در اصفهان دنبال کرد و در 
دیداری تدارکاتی مقابل فجر سپاسی به برتری دست یافت. 
شاگردان قاسم حدادی فر در فاز بعدی آماده سازی خود 
برای حضور در بیست و پنجمین دوره لیگ برتر راهی 
ترکیه خواهند شد. در برنامه تدارکاتی ذوبی ها در این اردو 
تقابل دوستانه با ترابزون اسپور در روز ۲۹ تیر پیش بینی 

شده است.

ÁجمعÁدرÁایرانÁبازیکنÁ۵Á
بهترینÁهایÁبسکتبالÁآسیا

 بعد از پایان مرحله مقدماتی بسکتبال کاپ آسیا، ۵ 
بازیکن کشورمان در جمع برترین ها قرار گرفتند.

 B با پایان مرحله گروهی رقابت های کاپ آسیا دیویژن 
بانوان، نام ۵ بازیکن از تیم ملی بسکتبال بانوان کشورمان 

در جمع برترین های آماری این مرحله دیده می شود. 
ملی پوشان کشورمان با برتری مقابل جزایر کوک، 
مغولستان و تایلند به عنوان صدرنشین به نیمه نهایی راه 
یافتند. در بخش امتیازآوری، نگین رسولی پور با میانگین 
۲۰ امتیاز در هر بازی صدرنشین شد و رکسانا برهمن با 

میانگین ۱۸ امتیاز، در رده سوم قرار گرفت.
 در بخش ریباند، مهلا عابدی با میانگین ۱۱ ریباند در 
هر مسابقه در جایگاه دوم ایستاد. همچنین در زمینه پاس 
گل، رکسانا برهمن با میانگین ۶ پاس گل در هر دیدار 
بهترین آمار را در میان تمامی بازیکنان این مرحله ثبت 
کرده است. در بخش دفاعی، آیدا گل محمدی با میانگین ۳ 
بلاک در هر بازی صدرنشین جدول بلاک هاست و مهلا 
عابدی نیز با میانگین ۱/۳ بلاک در جایگاه دوم قرار دارد.

 در زمینه توپ ربایی، فرناز خدامرادی با میانگین ۳.۳ 
توپ ربایی در هر بازی، به صورت مشترک در رتبه دوم این 
بخش قرار گرفته است. در نهایت و در شاخص کارایی، 
مهلا عابدی با میانگین ۲۱/۷ و نگین رسولی پور با ۲۱ 
امتیاز کارایی، به ترتیب رتبه های اول و دوم مؤثرترین 

بازیکنان مرحله گروهی را از آن خود کرده اند.

ÁایرانÁدخترÁنوجوانانÁهندبالÁ
راهیÁمسابقاتÁآسیاییÁشد

راهی  امروز  بامداد  ایران  هندبال  نوجوان  دختران   
مسابقات هندبال قهرمانی آسیا در چین شدند.

 تیم هندبال نوجوانان دختر ایران با ۱۵ بازیکن راهی 
شهر شانگهای چین شد و سپس در یک سفر ۹ ساعته به 
شهر »جینگ گانگشان« میزبان یازدهمین دوره مسابقات 

هندبال قهرمانی نوجوانان دختر آسیا خواهد رسید.
آریان فر، دیانا  ثنا فتوحی، هستی   ریحانه حسینی، 
رضایی، فاطمه الفت نیا، زهرا جبرائیلی، آرزو طالعی، مائده 
بهزادی مقدم،  فاطمه  شیخعلی زاده،  هستی  پریشانی، 
باقری، ملیکا صفی خانی،  ثنا  پریسان احمدی خسروی، 
سیده فاطمه حسینی و سارینا رستمی ترکیب تیم ملی 
هندبال نوجوانان دختر کشورمان را در رقابت های قهرمانی 

آسیا تشکیل می دهند.
 همچنین کادرفنی تیم هندبال نوجوانان دختر ایران در 
مسابقات قهرمانی آسیا را متین نجدسمیعی )سرپرست(، 
خدیجه قانع )سرمربی(، اعظم قینانی )مربی(، هانیه لک 
)مربی دروازه بانان(، و اکرم حبیب لو )فیزیوتراپ( را تشکیل 
خواهند داد. ملی پوشان کشورمان تنها چند ساعت پس از 
رسیدن به محل برگزاری بازی ها در نخستین بازی خود 
در رقابت های قهرمانی آسیا مقابل ژاپن قدرتمند به میدان 
می روند. تیم ملی هندبال نوجوانان ایران نیز که سابقه 
حضور در ۳ دوره رقابت های قهرمانی آسیا را در کارنامه 
خود دارد، با کسب تک طلای خود در بازی های سال 
۲۰۲۲ قزاقستان در رده سوم جدول مدالی این رقابت ها 
قرار گرفته است. ایران همچنین در مسابقات سال ۲۰۱۱ 
ژاپن رده چهارم و در رقابت های سال ۲۰۱۳ رده هفتم را 

به دست آورده بود.
 ژاپن هم طی ۹ دوره حضور خود در این رقابت ها 
با یک طلا، ۷ نقره و یک برنز در رده دوم جدول مدالی 
قهرمانی آسیا قرار دارد. تیم هندبال نوجوانان دختر ایران در 
دومین بازی خود به مضاف پرافتخارترین تیم قاره کهن 
یعنی کره جنوبی می روند. کره جنوبی در ۹ دوره حضور 
در این رقابت ها ۸ مدال طلا و یک نقره کسب کرده و 
ازاین جهت بر سکوی جدول مدالی آسیا ایستاده است. 
ملی پوشان کشورمان در آخرین دیدار خود با هند بازی 
خواهند کرد. هند طی ۶ دوره حضور، یک مقام چهارمی، 

دو مقام پنجمی و دو رده هفتمی را کسب کرده است.

 موج خرید ازبکستانی ها در فوتبال ایران؛
 سؤال بزرگ فوتبال ایران

ÁدیروزÁدغدغهÁسقوط،ÁامروزÁرؤیایÁصعود

ÁعیسیÁعباسÁراÁچهÁکسیÁبهÁسپاهانÁآورد

ÁسوارانÁاسکیتÁکره؛ÁتاÁمیلانÁازÁ
ایرانÁرویÁریلÁطلایی

 قهرمانان اسکیت فری استایل ایران که با درخشش در میلان 
ایتالیا ۷ مدال بین المللی کسب کردند، حالا در باشگاه احسان 
و  جنوبی  کره  در  را  ایران  پرچم  تا  آماده می شوند  نجف آباد 
مسابقات آسیایی برافراشته کنند. تیمی متشکل از استعدادهای 
هدف  با  بی وقفه؛  تمریناتی  و  اصفهانی  اعجوبه های  ناب، 
طلای آسیا. به گزارش برنا، در گوشه ای از شهر نجف آباد، در 
سالنی پرشور و هیجان، قهرمانان ملی ایران با اسکیت هایی 
برق انداز، همچون شوماخرهای زمین اسکیت با حمایت گروه 
صنایع غذایی شامانا، در پیچ وخم موانع سرعت می گیرند، دور 
می زنند، می درخشند و رکورد می شکنند. اینجا »باشگاه اسکیت 
احسان« است؛ جایی که آینده اسکیت فری استایل ایران در 
حال ساخته شدن است. تمرینات در سه نوبت، فشرده و منظم، 
در جریان است و تیم ملی با انگیزه ای مضاعف، خود را برای 
آوردگاه بزرگ کره جنوبی آماده می کند. پس از کسب ۷ مدال 
ارزشمند در رقابت های کاپ جهانی میلان با حضور بیش از 
۸۰۰ ورزشکار از ۲۵ کشور، تیم ملی اسکیت فری استایل ایران 
با هدایت احسان حبیب آبادی، تمرینات آماده سازی خود را در 
نجف آباد آغاز کرده است. سرمربی تیم ملی با اشاره به ترکیب 
بومی تیم گفت:۹۰ درصد پیکره تیم ملی را بازیکنان استان 
اصفهان تشکیل می دهند. خدارا شاکریم که چنین ورزشکارانی 
با ما عطا کرده، رومینا سالک یکی از اعجوبه های این رشته 
است، در دو بخش آقایان و بانوان نفراتی داریم که تنه به تنه 
هم برای طلا رقابت می کنند. او افزود: تمرینات ما سه نوبت در 
روز است، با برنامه ای دقیق تا در کنار ورزش، تحصیل و زندگی 
شخصی ورزشکاران هم دچار اختلال نشود. رشته ما رشته ای 
فوق سرعتی است؛ جایی که تفاوت قهرمان و نایب قهرمان در 
صدم یا هزارم ثانیه مشخص می شود. به همین دلیل، یک روز 
تمرین نکردن می تواند فرصت قهرمانی را بگیرد. او درباره کیفیت 
مسابقات جهانی گفت: ما مقابل رنکینگ های ۱ تا ۴ جهان 
ایستادیم، درحالی که برخی از بازیکنان ما با رنک ۱۴ و ۱۵ وارد 
مسابقه شدند. اما توانستند با تلاش و آمادگی کامل، نفرات اول 
جهان را شکست دهند. این موفقیت حاصل کار تیمی، همدلی، 
و حمایت های فدراسیون اسکیت و وزارت ورزش بود. افتخار 
می کنم که امسال نیز با ۸ ورزشکار در دو رده سنی در مسابقات 

آسیایی کره جنوبی شرکت خواهیم کرد.
ÁÁطلاییÁتیمیÁباÁاعزامÁاولینÁ

 ریحانه مصطفایی، ملی پوش دختر زیر ۱۹ سال تیم ملی در 
برای  آماده سازی  اردوی  در  گفت:  خود،  وضعیت  خصوص 
مسابقات کره جنوبی هستم. اولین اعزام رسمی من به عنوان 
ملی پوش است و پیش تر در کاپ آزاد فرانسه شرکت کرده 
بودم. از وزارت ورزش، هیئت اسکیت اصفهان و فدراسیون بابت 

حمایت هایشان تشکر می کنم.
ÁÁهستمÁمدالÁدنبالÁبهÁ

 پریناز زکریا، دیگر عضو تیم ملی در رده جوانان از برنامه ریزی 
برای کسب مدال می گوید: سال گذشته در ایتالیا پنجم شدم. 
امسال با برنامه ریزی دقیق تر و تمرینات هدفمند امیدوارم بتوانم 

در کره جنوبی نتیجه ای بهتر کسب کنم.
ÁÁگردمÁبرمیÁمدالÁباÁ

 امیرحسین اصلانی، ملی پوش جوان تیم کشورمان نیز با اشاره 
به عملکرد خوبش اظهارداشت: در حال آماده سازی برای کره 
جنوبی و چنگدو چین هستم. اولین اعزام من است و امیدوارم 
عملکرد خوبی داشته باشم. تشکر می کنم از فدراسیون، وزارت 
ورزش و هیئت اسکیت که در همه حال پشتیبان ما بودند. 
نجف آباد و استان اصفهان، بی اغراق قطب اسکیت فری استایل 
ایران هستند. جایی که اعجوبه های این رشته پرورش یافته اند 
و حالا در مسیر قهرمانی آسیایی، آماده اند تا با طوفانی دیگر، 
از مرزهای آسیا عبور کنند. اسکیت ایران زنده است؛ با امید، با 

تمرین، با طلاهای آینده.

ÁسبکÁبهÁچرخشیÁمدیریتÁ
سپاهان

 باشگاه سپاهان که سال ها باثبات مدیریتی شناخته می شد 
خود  موفقیت  عوامل  اصلی ترین  از  یکی  را  تداوم  همین  و 
می دانست، در ۵۸۰ روز گذشته دستخوش تغییراتی پرشمار و 
عجیب در رأس مدیریت شده که با سنت این باشگاه در تضاد 
است. باشگاه سپاهان در سال های گذشته همواره به عنوان یکی 
از باثبات ترین ساختارهای مدیریتی فوتبال ایران شناخته می شد 
تا جایی که بسیاری از موفقیت های این باشگاه، چه در فوتبال 
مردان و چه در دیگر رشته های توپی و رزمی و… به ثبات 
مدیریتی و برنامه محور بودن سیاست های کلان باشگاه نسبت 
داده می شد. در کمتر از دو سال گذشته، شاهد نوسانات عجیب 
و مکرر در رأس مدیریت باشگاه سپاهان بوده ایم؛ تغییراتی که 
حالا این باشگاه صنعتی را نیز درگیر همان بلای مدیریتی رایج 
در فوتبال ایران کرده است. شرح تغییرات مدیرعامل و سرپرست 
باشگاه سپاهان از آذر ۱۴۰۲ تا تیر ۱۴۰۴: شانزدهم آذر ۱۴۰۲: 
منوچهر نیکفر به عنوان سرپرست باشگاه سپاهان منصوب و 
جانشین محمدرضا ساکت شد. هجدهم اسفند ۱۴۰۲: منوچهر 
استعفای  )با  استعفا داد.  باشگاه سپاهان  از سرپرستی  نیکفر 
سرپرست وقت باشگاه سپاهان در تاریخ نوزدهم فروردین ۱۴۰۳ 
موافقت شد.( بیست ویکم اردیبهشت  ۱۴۰۳: مهدی آذربایجانی 
به عنوان مدیرعامل جدید باشگاه سپاهان معرفی شد. نوزدهم 
مهر ۱۴۰۳: احمد یوسف زاده در تصمیمی شبانه، مدیرعامل 
باشگاه سپاهان شد. نوزدهم تیر ۱۴۰۴: احمد یوسف زاده به دلیل 
تعامل نداشتن فولاد مبارکه با باشگاه سپاهان و بن بست مالی 
استعفا داد و به دنبال آن منوچهر نیکفر برای سومین بار به عنوان 
مدیرعامل سپاهان معرفی شد. در مدت زمانی که از تاریخ ۱۶ آذر 
۱۴۰۲ تا ۱۹ تیر ۱۴۰۴ به طول انجامیده، پنج تغییر مدیریتی در 
رأس باشگاه سپاهان رخ داده و چهار نفر روی صندلی مدیرعاملی 
ساختار  که  باشگاهی  برای  نگران کننده  آماری  نشسته اند؛ 
صنعتی اش همواره برگ برنده اش بوده است. در مجموع، این 
تغییرات طی فقط یک سال و هفت ماه و سه روز )معادل ۵۸۰ 
روز( رخ داده اند، یعنی به طور میانگین هر ۱۱۶ روز یک تغییر 
مدیریتی در سطح بالای باشگاه اتفاق افتاده است؛ آماری که با 

ذات صنعتی و برنامه محور سپاهان تناسبی ندارد.

 درحالی که در آستانه آغاز رقابت های لیگ برتر فوتبال قرار داریم، 
باشگاه های ایرانی بازیکنان ازبکستانی زیادی را به خدمت گرفته اند 
که همین امر مورد پرسش برخی اهالی این رشته قرار گرفته است.

بازیکنان  از  زیادی  تعداد  اخیر  سال های  در  مهر،  گزارش  به   
ازبکستانی به تیم های ایرانی پیوسته اند که البته برخی از آنها کیفیت 
لازم را نداشته اند؛ اما چند بازیکن ملی پوش فوتبال این کشور 
توانسته اند به بالارفتن سطح فنی تیم ها و بازیکنان ایرانی کمک 
کنند که نمونه اش در استقلال و پرسپولیس حضور دارند. سایت 
چمپیونات ازبکستان با اشاره به این اتفاق در مطلبی به این پرسش 
پاسخ داده است که چرا باشگاه های ایرانی سراغ فوتبالیست های 
ازبکستانی می آیند و در ادامه نوشته است: در پنجره نقل وانتقالات 
تابستانی، نیمی از اخبار با تیتر »بازیکن ازبکستانی به ایران رفت« 

منتشر می شوند.
ÁÁÁجامÁزمانÁدرÁهاÁباشــگاهÁبهÁچقدرÁوÁچراÁفیفاÁ

جهانیÁپولÁپرداختÁمیÁکند؟
 پرداخت های فیفا در چارچوب برنامه )مزایای باشگاهی فیفا( 
انجام می شود. این طرح برای جبران حضور بازیکنان باشگاهی 
در تیم های ملی در دوره جام جهانی در نظر گرفته شده، چون 
باشگاه ها در این زمان نمی توانند از بازیکنانشان استفاده کنند و 

همچنین با خطر مصدومیت آنها مواجه می شوند. در جام جهانی 
۲۰۲۲ قطر، فیفا برای هر بازیکن روزانه حدود ۱۰ هزار دلار به 
باشگاه ها پرداخت می کرد. این مبلغ بسته به مدت زمان حضور 
بازیکن در اردوی تیم ملی محاسبه می شود )هم دوره آماده سازی 
قبل از شروع رسمی مسابقات و هم زمان برگزاری مسابقات(. برای 
مثال، اگر بازیکنی ۳۰ روز )۷ روز آماده سازی + ۲۳ روز مسابقه( 
در تیم ملی باشد، باشگاهش حدود ۳۰۰ هزار دلار دریافت می کند. 
اگر باشگاهی چندین بازیکن در تیم های ملی داشته باشد، رقم 
پرداختی می تواند به چند میلیون دلار برسد. در جام جهانی ۲۰۲۶ 
)که در آمریکا، کانادا و مکزیک برگزار می شود( انتظار می رود این 
پرداخت ها افزایش یابد، چون تعداد تیم ها بیشتر شده است )۴۸ 
تیم(. عدد دقیق هنوز اعلام نشده، ولی اگر به روزرسانی ۷۰٪ نسبت 
به ۲۰۲۲ در نظر بگیریم، مبلغ روزانه می تواند به ۱۲۰۰۰ تا ۱۳۰۰۰ 
دلار برسد. فیفا معمولًا ۷ روز قبل از شروع رسمی جام جهانی را 
به عنوان دوره آماده سازی در نظر می گیرد و پرداخت ها از همان 

زمان آغاز می شود.
ÁÁÁجهانیÁجامÁدرÁازبکÁبازیکنÁیکÁبرایÁفیفاÁ

Á2۰26چقدرÁبهÁباشگاهشÁپولÁمیÁدهد؟
 محاسبه: 

 ۷ روز آماده سازی + حدود ۱۱ روز مرحله گروهی = ۱۸ روز
 ۱۸ × ۱۰,۰۰۰ دلار = ۱۸۰,۰۰۰ دلار

 اگر مبلغ روزانه برای ۲۰۲۶ به ۱۲,۵۰۰ دلار برسد، آن وقت: 
 ۱۸ × ۱۲,۵۰۰ = ۲۲۵,۰۰۰ دلار

 اگر تیم از مرحله گروهی صعود کند )مثلًا ۴ روز بیشتر(:
 ۲۲ × ۱۲,۵۰۰ = ۲۷۵,۰۰۰ دلار

 اگر به فینال برسند )۴۶ روز حضور(:
 ۴۶ × ۱۲,۵۰۰ = ۵۷۵,۰۰۰ دلار

ÁÁحاضرÁحالÁدرÁایرانÁکشورÁوضعیتÁ.۱Á
 بعد از اتفاقاتی که در یک ماه اخیر در ایران رخ داد، بسیاری از 
بازیکنان اروپایی و آمریکای جنوبی از رفتن به ایران خودداری 
از  بازیکنانی  دنبال  به  ایرانی  باشگاه های  نتیجه  در  می کنند. 
کشورهای همسایه، مثل ازبکستان رفته اند. گذشته از آن، زمانی 
شنیدن خبر »بازیکن ازبک به ایران رفت« نگران کننده بود چون 
بعضی باشگاه های ایرانی در پرداختی ها بدحساب بودند. اما حالا 
شرایط فرق کرده و با کمک سازوکار فیفا، پرداخت حقوق بازیکنان 

مطمئن تر شده است.
ÁÁایرانÁلیگÁدرÁازبکÁلژیونرهایÁخوبÁنمایشÁ.2Á

ماشاریپوف  اورونوف،  یوسپوف،  مثل  بازیکنانی   فصل گذشته 

عملکرد خیلی خوبی داشتند و بازیکنان ازبک را به خوبی در لیگ 
ایران معرفی کردند. مثل زمانی که شینجی کاگاوا در بوندس لیگا 
درخشید و بعد از آن باشگاه های آلمانی بازیکنان ژاپنی و کره ای 
زیادی جذب کردند؛ حالا هم وضعیت مشابهی در مورد بازیکنان 

ازبکستانی در لیگ ایران در حال وقوع است.
ÁÁÁمقابلÁازبکستانÁملیÁتیمÁمتعددÁهایÁبازیÁ.3Á

ایران
با هم  زیادی  بازی های  اخیر  در سال های  ازبکستان  و  ایران   
داشته اند. در این مسابقات، بازیکنان ازبک توانایی های خود را به 
نمایش گذاشتند و جز در فینال کاپ CaFa، شکست نخورده اند. 

این موضوع باعث جلب توجه مربیان ایرانی شده است.
ÁÁفیفاÁهایÁپولÁ.4Á

 بله، این هم یک عامل است؛ ولی در اولویت آخر قرار دارد. چرا؟ 
چون همه پول به باشگاه فعلی نمی رسد. مثلًا آشورماتوف به تازگی 
به استقلال پیوسته، اما چون در دو سال اخیر برای روبین کازان 
بازی می کرده، فیفا پول را بین این دو باشگاه تقسیم می کند. پس 
حتی اگر ۲۷۵ هزار دلار هم باشد، فقط نصف آن به استقلال 
می رسد. درعین حال استقلال برای خرید او ۴۰۰ تا ۵۰۰ هزار دلار 
پرداخت کرده و احتمالًا همین قدر هم دستمزد سالانه خواهد داد. 
یعنی حدود ۸۰۰ تا یک میلیون دلار هزینه می کند و در بهترین 

حالت ۱۰۰ تا ۲۸۰ هزار دلار از فیفا پس می گیرد.
ÁÁÁهایÁباشگاهÁبرد؟ÁمیÁسودÁبیشترÁکسیÁچهÁ

ایرانیÁیاÁبازیکنانÁازبکستانی؟
 به نظر می رسد هر دو طرف سود می برند. از نظر جغرافیایی، بازی 
در ایران برای ملی پوشان ازبک خوب است. زمان و هزینه سفر به 
اردوی تیم ملی کمتر است، تفاوت زمانی و آب وهوایی هم زیاد 
نیست. حتی شومورودوف هم در یک پادکست از بازی چند بازیکن 
تیم ملی در یک کشور و یک لیگ استقبال کرده است. از طرف 
دیگر، باشگاه های ایرانی در این شرایط، ترجیح می دهند بازیکنان 
حرفه ای منطقه را جذب کنند و در کنار آن، بخشی از هزینه های 

خود را با کمک پول فیفا جبران کنند.

ورزش اصفهان خارج از گود   

 رئیـس فدراسـیون والیبـال بـا اشـاره به نتایـج تیم ملی 
در لیـگ ملت هـا گفت: پارسـال نگـران سـقوط از لیگ 
ملت هـا بودیـم؛ امـا امسـال به صعـود به مرحلـه نهایی 

می کنیم. فکـر 
 میـلاد تقـوی دربـاره نتایـج تیم ملـی والیبـال در لیگ 
ملت هـا گفـت: ایـن نتایـج فقـط حاصـل یـک کار تیم 
۲۰ نفـره در لهسـتان نیسـت و مجموعـه ای از عواملـی 
اسـت کـه شـبانه روزی کار کردند. نتیجه ایـن عملکرد و 
نتایـج تیـم ملی سـبب شـد که مـردم بـا والیبال آشـتی 
کرده انـد. آمـاری که از یک پلتفرم اجتماعی داشـتیم، ۶۰ 
میلیـون بازدیدکننـده در روزهای اخیر داشـتیم. او افزود: 
قبـل از بـازی بـا لهسـتان بـا تیـم تمـاس گرفتـم و به 
بچه هـا گفتـم که مـردم گرفتـاری دارنـد؛ اما امیدشـان 
بـه شماسـت، کاری بکنیـد که مـردم به داشـتن و بودن 
شـما افتخـار کنند. سـال گذشـته نگران سـقوط بودیم و 
امـروز در فکـر صعود و رفتـن به مرحله نهایی هسـتیم. 
تقـوی با اشـاره به هدف فدراسـیون والیبال خاطرنشـان 
نمی خواهیـم  و  کرده ایـم  ترسـیم  هـدف  یـک  کـرد: 
خیلـی آرمان گرایانـه بگوئیـم فقـط سـکوی المپیـک را 
می خواهیـم. هـدف مـا اول صعـود بـه المپیک اسـت و 

پـس از آن صعـود از دور مقدماتـی اسـت.
 البتـه آرمان ما سـکوی المپیک اسـت؛ امـا باید واقع نگر 

باشـیم. رئیس فدراسـیون والیبال با اشـاره به حضور تیم 
ملـی در مسـابقات قهرمانـی جهـان کـه از ۲۱ شـهریور 
تـا ۶ مهرمـاه ۱۴۰۴ در فیلیپیـن برگـزار می شـود، گفت: 
نگاهمـان موفقیـت در مسـابقات جهانـی اسـت و خیلی 

امیدواریـم بیـن ۸ تیم پایانی صعـود کنیم. 
هدفمـان بـرای قرارگرفتن در رنکینـگ جهانی هم بین 

۱۰ تـا ۱۲ اسـت و قدم به قـدم جلـو می رویم و متناسـب 
بـا ظرفیتـی کـه داریم هدف گـذاری می کنیـم. تقوی در 
ادامـه درباره انتخاب هـای ضعیف برخـی بازیکنان برای 

لژیونر شـدن و افـت آنها گفت:
 بـه دنبـال تبییـن قوانیـن بـرای فعالیـت ایجنت هـا در 
لیگ والیبال توسـط هیئت رئیسـه سـازمان لیگ والیبال 

هسـتیم. یکی از مشـکلات جـدی ما آدم هـای نامرئی و 
اینجنت هـا هسـتند کـه در تصمیـم بازیکنـان و قوانین 
داخلـی تاثیرگـذار هسـتند. نباید طوری باشـد که ما خبر 

لژیونرشـدن بازیکنان را از رسـانه ها بشـنویم. 
رئیـس فدراسـیون والیبـال بـا تاکیـد بـر اینکـه بایـد 
پشتوانه سـازی بـرای تیـم ملـی متوقـف نشـود، گفـت: 
اشـتباه دوره گذشـته کـه پشتوانه سـازی بـرای تیم ملی 
پـس از خداحافظـی نسـل قبلـی صـورت گرفـت، نباید 
تکـرار شـود. نبایـد بقیـه احسـاس کننـد کـه فقط یک 

داریم.  تیـم 
ملی پوشـان نبایـد فکـر کننـد که اگر نباشـند تیـم دچار 
مشـکل می شـود. بایـد پشتوانه سـازی اسـتمرار داشـته 
باشـد و از الان نسـل بعدی را تربیت کنیم. تقوی تأکید 
کـرد: در صحبتـی کـه با پیاتزا داشـتم، اشـاره کـردم که 
یـک تیـم ۱۴ نفـره می خواهیـم کـه فاصلـه نیمکـت و 
تیـم نبایـد زیاد نباشـد. بـرای رسـیدن به اهدافمـان نیاز 
بـه صبـر داریـم و هـواداران هـم کامـلًا درک می کنند. 
میانگیـن سـنی تیـم ملـی مـا ۲۴ سـال و ۶ مـاه اسـت 
و دومیـن تیـم جـوان در بیـن تیم هـای والیبـال جهـان 
هسـتیم. بااین حـال موضـوع مهـم ایـن اسـت کـه این 
مسـیر پشتوانه سـازی نباید متوقف شـود و پشت سر هر 

بازیکـن یـک بازیکن دیگـر آماده باشـد.

تیم  در  انتخاب های عجیب  به  اشاره  با  پیشکسوت سپاهان   
مورایس گفت: ما گفتیم که این بازیکن به درد ما نمی خورد، گلزن 
نیست و در نیم فصل نهایت بتواند یک یا دو پاس گل بدهد؛ اما 
مورایس اصرار کرد عیسی عباس جذب شود. این یکی از چندین 
موردی بود که مورایس حرف خودش را عوض کرد و با حمایت 

رئیس هیئت مدیره باشگاه قهرمانی از دست رفت.
 کریم قنبری در گفت وگو با ایسنا با اشاره به سابقه همکاری اش 
با سپاهان درباره روند انتخاب های عجیب بازیکنان در تیم ژوزه 
مورایس، اظهار کرد: از شش هفته بعد از شروع فصل ۱۴۰۱-

۱۴۰۲ به عنوان اسکاتینگ یا مدیر ورزشی در باشگاه سپاهان کارم 
را در شروع کردم که تیم مورایس بسته شده بود؛ او فرناندو، الویس، 
نیلسون و رناتو را جذب کرده بود که من شروع کردم. فصل بعد 
تیم پرقدرتی بستیم که فقط برای قهرمانی بسته شده بود، اما نشد. 
او افزود: در نیم فصل دوم نیاز به یک وینگر پیدا کردیم که مورایس 
اعتقاد داشت به علی جاسم نیاز دارد. در آن مقطع آقای نیکفر 
مدیرعامل باشگاه شده بود که به نمایندگی از باشگاه برای مذاکره 
برای جذب علی جاسم در باشگاه کهربا عراق حاضر شدم، این 
بازیکن به صورت قرضی به نیروی هوایی عراق فرستاده شده بود 
و دو گل در بازی رفت در لیگ قهرمانان آسیا به سپاهان زده بود. 
این پیشکسوت سپاهان بیان کرد: مورایس شدیداً این بازیکن را 
می خواست، اما وقتی با باشگاه کهربا وارد مذاکره شدم، به هیچ وجه 
حاضر نبود علی جاسم را به سپاهان بدهد و اعتقاد داشتند باید به 
اروپا برود که آخر فصل به کومو ایتالیا منتقل شد. قنبری ادامه 
داد: به آقای نیکفر بازیکن ازبکستانی که دیده بودم را پیشنهاد 
دادم، یک ماه و نیم قبل از جام ملت های آسیا بود که اوستون 

اورونوف را به مورایس پیشنهاد دادیم، بازیکن بسیار مستعدی بود 
و قبل از بازی سپاهان و آلمالیق، از نزدیک بازی اورونوف را در 
تهران در بازی با نساجی دیدم که دو گل به نساجی زد. او اضافه 
کرد: به صورت مستقیم با ایجنت اورونوف وارد مذاکره شدیم، 
اما مورایس گفت این بازیکن را نمی خواهم و بازیکنی به اسم 
عیسی عباس سراغ دارم. یک ماه ونیم بعدازاین که گزینه سپاهان 
بود، اورونوف در جام ملت ها بازی کرد و سپس به پرسپولیس 
منتقل شد. پیشکسوت طلایی ها در خصوص روند انتخاب گزینه 
خارجی عجیب سپاهان توضیح داد: عیسی عباس بازیکن وقت 
تیم چاوز پرتغال، تیم بیستم لیگ پرتغال بود، این اسم را بررسی 

کردیم و در حضور آقای نیکفر و مورایس ویدیوی این بازیکن را 
آماده کردیم و گفتیم که به درد ما نمی خورد، این بازیکن گلزن 
نیست و در نیم فصل نهایت بتواند یک یا دو پاس گل بدهد، اما 
مورایس اصرار کرد عیسی عباس جذب شود و گفت این بازیکن 
با مربی اش مشکل دارد که روحیه خوبی ندارد. قنبری با بیان اینکه 
سه تا چهارفصل قبل عیسی عباس را نیز بررسی کرده بودیم که 
ارزش چشمگیری نشان نداشت، گفت: گفتیم، اما باتوجه به شرایط 
مورایس بعد از علی جاسم، پافشاری به گرفتن عیسی عباس 
کرد. باشگاه مجبور شد به دنبال گرفتن عیسی عباس برود و این 
بازیکن جذب شد، او اعتقاد داشت بازیکن خارجی زمان زیادی 

برای هماهنگی نیاز دارد اما ۴۸ ساعت بعد از جذب، به عیسی 
عباس بازی داد. این یکی از چندین موردی بود که مورایس حرف 
خودش را عوض کرد. او همچنین در خصوص انتقال یکی از 
ستاره های جوان سپاهان به روسیه، تصریح کرد: محمد قربانی 
پیشنهاد خوبی از روسیه داشت، باتوجه به شرایط تیم و نیاز بیشتر 
تیم به وینگر، تصمیم گرفته شد که قربانی را بفروشند؛ در آن زمان 
در خط هافبک بازیکن زیاد داشتیم و مورایس اعتقاد داشت نباید 
بیشتر از ۲۰ بازیکن بزرگسال داشته باشیم، باتوجه به پیشنهاد خوب 
به قربانی، مشکلات مالی وقت تیم و برای جذب وینگر، باشگاه 
مجبور به فروش قربانی شد. قنبری همچنین با اشاره به یکی 
از معضلات سپاهان در میزبانی های بین المللی، یادآور شد: آقای 
نیکفر توانست موضوع ورود بانوان به ورزشگاه را با پیگیری ها و 
درایت حل کند. او خاطرنشان کرد: تیم در یک مقطع ۸ باخت 
آورد، نیکفر تصمیم گرفت سرمربی تیم را تغییر دهد و با یک مربی 
خوب ایرانی تماس گرفت و حتی بلیت گرفت تا وارد مذاکره شود، 
اما رئیس وقت هیئت مدیره موافقت نکرد. وقتی این کار انجام نشد، 
آقای نیکفر تصمیم به استعفا گرفت. پیشکسوت سپاهان با تایید 
تصمیم تغییر، گفت: تغییر سرمربی تصمیم خوبی بود و به نظرم 
اگر مربی در آن مقطع تغییر می کرد، در فصل ۱۴۰۲ – ۱۴۰۳ که 
بهترین تیم تاریخ سپاهان را داشتیم، می توانستیم قهرمان شویم، 
اما آقای یوسف زاده با حمایت از مورایس نگذاشت مربی تغییر 
کند و آقای نیکفر به همین دلیل از باشگاه جدا شد. او ادامه داد: 
از روز تغییر جدید در مدیریت باشگاه سپاهان شوروشوق خاصی 
در باشگاه ایجاد شده، کارهای شخصی مانند نیکفر براساس خرد 

جمعی بوده و به دنبال درآمدزایی از طریق باشگاه است.


